
Protokół nr XX/2020 

z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, która odbyła się w dniu 4 maja 2020 r.  

w godz. 10:00 do 13:15 w trybie zdalnym (za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej) 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Dombrowski 

2. Aniela Grela 

3. Mieczysław Kociucki 

4. Dorota Krychowiak 

5. Ryszard Kryszewski 

6. Alina Sobecka 

7. Marcin Sobiech 

8. Katarzyna Streich 

9. Jadwiga Szczygielska 

10. Rafał Szulc 

11. Wioletta Szymańska 

12. Ireneusz Śmiechowski 

13. Ewa Tarkowska 

14. Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Nieobecni: 

       1.Aleksandra Rębacz 

 

 

Proponowany porządek obrad:  

 

1.  Otwarcie posiedzenia: 

     a) stwierdzenie quorum,  

     b) przyjęcie porządku obrad.  

2.  Przyjęcie protokołu z: 

a ) XIX sesji, która odbyła się w dniu 25 lutego 2020 roku.  

3.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

a)  zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych na 

dofinansowanie kosztów inwestycji służących ochronie powietrza  (druk nr 1), 

b) regulaminu budżetu obywatelskiego na rok 2021 (druk nr 2), 

c) ulgi w zapłacie podatku od nieruchomości w 2020 roku (druk nr 3), 

d) zmiany budżetu gminy na 2020 rok (druk nr 4), 

e) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Wielka Nieszawka na 

lata 2020-2026 (druk nr 5). 

 

 



4. Przyjęcie sprawozdań z :  

a) działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wielkiej Nieszawce za rok 2019 

(druk nr 6), 

b) działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Małej Nieszawce za 2019 rok (druk nr 7), 

c) działalności Gminnego Centrum Kultury w Małej Nieszawce za 2019 rok (druk nr 8), 

d) wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za rok 

2019 (druk nr 9). 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2019 rok (druk nr 10). 

 

Przerwa 

6.  Przyjęcie sprawozdań z działalności Komisji Rady Gminy Wielka Nieszawka za 2019 rok:  

a) Komisji Rewizyjnej (druk nr 11), 

b) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (druk nr 12), 

c) Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji (druk nr 

13), 

d) Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu (druk nr 14), 

e) Statutowo-Regulaminowej (druk nr 15). 

 

7.  Informacja z działalności Komisji między sesjami – referują przewodniczący Komisji.  

8.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z realizacji podjętych uchwał. 

9.  Interpelacje i wolne wnioski. 

10.  Zakończenie sesji. 

 

Ad.1  

a) XX sesję Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Ewa 

Tarkowska. Na wstępie powitała Pana Wójta, Zastępcę Wójta, Skarbnika Gminy, Panie i 

Panów Radnych, pracowników urzędu, mieszkańców gminy. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w momencie otwarcia obrad na 15 radnych obecnych jest 14, 

co oznacza, że jest quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał, stanowisk  

i opinii. 

b) Przewodnicząca Rady poprosiła by z uwagi na potrzebę poprawienia kilku punktów w 

protokole, wykreślić punkt drugi z porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał 

Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz 

Wyrzykowski. 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła zmieniony porządek obrad. 

 



 

 

Ad.2  

a) Punkt został zdjęty z porządku obrad.  

 

Ad. 3 

a) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 1) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady - poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji.  

Przewodnicząca Komisji Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że na posiedzeniu 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Ireneusz Śmiechowski – zapytał czy w tym roku będą wypłacone środki dla tych 

osób, które rok temu złożyły wniosek o dofinansowanie, ale nie otrzymały dotacji.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że te osoby, które rok temu złożyły wniosek w 

terminie, taką dotację otrzymają.  

Radna Aniela Grela – zapytała z jakich funduszy będzie finansowane podniesienie limitu na 

dofinansowania kosztów inwestycji.   

Skarbnik Monika Szczerkowska – powiedziała, że środki te pochodzą z dochodów 

budżetowych w ramach rozliczenia projektu „Wspieranie wytwarzania energii ze źródeł 

odnawialnych w Gminie Wielka Nieszawka”. Kwota w wysokości 52 tys. będzie 

przeznaczona na zwiększenie dotacji służących ochronie powietrza. 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych na dofinansowanie 

kosztów inwestycji służących ochronie powietrza  (druk nr 1). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał 

Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz 

Wyrzykowski. 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie 

 (uchwała nr XX/105/2020). 

 

b) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 2) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały. 



Przewodnicząca Rady - poprosiła o zabranie głosu członka Komisji Statutowo-

Regulaminowej.  

Przedstawiciel Komisji Wioletta Szymańska - poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Zapytała jaki jest czas na zgłaszanie projektów do 

budżetu obywatelskiego. Drugie pytanie dotyczyło sposobu głosowania za konkretnym 

projektem zgłaszanym przez mieszkańców. Poprawka miała dotyczyć zapisu odnośnie 

możliwości głosowania przez stronę internetową.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – przychylił się do prośby dot. zmiany w projekcie uchwały.   

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radna Jadwiga Szczygielska – zapytała na jakim poziomie realizacji jest obecny budżet 

obywatelski.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że poszczególne zadania, są na różnym poziomie 

realizacji.  

Radny Ryszard Kryszewski – zapytał czy zostanie wydłużony okres czasu przeznaczony na 

głosowanie nad projektami. Jeśli chodzi o budżet partycypacyjny, wyraził nadzieję, że na 

terenie sołectwa Cierpice zostanie zagospodarowany teren po żwirowni na ul. Ogrodowej.    

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że w projekcie uchwały podany termin jest 

propozycją, zawsze można go zmienić.  

Przewodnicząca Rady  – zaproponowała, by przyjąć projekt uchwały na następnej sesji rady 

gminy, po naniesionych poprawkach.  

Radna Wioletta Szymańska –  zaproponowała by jednak przyjąć projekt uchwały z 

naniesionymi poprawkami, zyskując na czasie realizacji.    

Radca prawny – stwierdziła, że nie ma przeciwskazań do przyjęcia projektu uchwały z 

poprawionymi paragrafami.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odniósł się z prośbą do radnych, by przegłosować projekt 

uchwały z autopoprawką.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

regulaminu budżetu obywatelskiego na rok 2021 wraz z autopoprawką (druk nr 2). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:1  

Wyniki imienne: 

ZA: 11 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Marcin 

Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, 

Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz Wyrzykowski. 

PRZECIW: 1 

Mieczysław Kociucki 

WSTRZYMUJE SIĘ: 2 

Alina Sobecka, Ewa Tarkowska 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XX/106/2020). 

 

c) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 3) 

Skarbnik Monika Szczerkowska – przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady - poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich - poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Dodała, że na zebraniu Komisji, wytworzyła się 

dyskusja odnośnie osób, którzy nie są przedsiębiorcami, a mają możliwość skorzystania  

z rozłożenia rat podatku od nieruchomości na podstawie ordynacji podatkowej. Istnieje także 

możliwość rozłożenia na raty rachunków za wodę i ścieki, po odpowiednim 

udokumentowaniu.   

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radna Aniela Grela - zapytała czy została zweryfikowana ilość wnioskodawców. O ile 

zmniejszą się dochody do budżetu ?  

Skarbnik Monika Szczerkowska – powiedziała, że do chwili obecnej wpłynęło 14 

wniosków. Odnośnie zmniejszenia dochodów, nie zostało to zbadane.  

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie ulgi 

w zapłacie podatku od nieruchomości w 2020 roku (druk nr 3). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, 

Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Rafał Szulc 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów.  

 (uchwała nr XX/107/2020). 

 

d) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 4) 

Skarbnik Monika Szczerkowska – przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.   

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich – poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radna Aniela Grela – zapytała odnośnie przesunięcia 4 tys. złotych z rezerwy budżetowej 

na zakup środków ochrony osobistej, dla kogo zostały zakupione te środki ?  



Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że zostały zakupione dla pracowników urzędu 

oraz dla Gminnego Centrum Kultury.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany budżetu gminy na 2020 rok (druk nr 4), 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał 

Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz 

Wyrzykowski. 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie 

(uchwała nr XX/108/2020).       

 

 

e) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 5) 

Kierownik GOPS Magdalena Żbikowska – przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.    

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu. 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Wielka Nieszawka na 

lata 2020-2026 (druk nr 5). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał 

Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz 

Wyrzykowski. 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie 

(uchwała nr XX/109/2020).            



 

 

  

 

Ad. 4 

 a)  Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 6) 

Kierownik GOPS Magdalena Żbikowska – przedstawiła sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wielkiej Nieszawce za rok 2019. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.    

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

pozytywnie sprawozdanie z działalności GOPS za 2019 rok. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu. 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie sprawozdania 

z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wielkiej Nieszawce za rok 2019 

(druk nr 6). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał 

Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz 

Wyrzykowski. 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy zatwierdziła sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wielkiej Nieszawce za rok 2019 jednogłośnie.  

 

b ) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 7) 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Maria Miłoszewicz – przedstawiła sprawozdanie 

z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Małej Nieszawce za 2019 rok. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.    

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

pozytywnie sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej za 2019 rok. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Arkadiusz Wyrzykowski – zapytał czy byłaby możliwość uruchomienie biblioteki w 

formie wypożyczalni online, bądź np. zamówić książkę telefonicznie i odebrać ją w drzwiach 

budynku. 



Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Maria Miłoszewicz – jeśli będzie takie 

zapotrzebowanie, nie będzie problemu z wypożyczeniem. Biblioteka wznawia swoją 

działalność w dniu 11 maja.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie sprawozdania 

z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Małej Nieszawce za rok 2019 (druk nr 7). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał 

Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz 

Wyrzykowski. 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy zatwierdziła sprawozdanie z działalności 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Małej Nieszawce za rok 2019 jednogłośnie.  

 

c ) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 8) 

Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Jarosław Dąbrowski – przedstawiła sprawozdanie 

z działalności Gminnego Centrum Kultury w Małej Nieszawce za 2019 rok. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.    

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

negatywnie sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury za 2019 rok. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu. 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie sprawozdania 

z działalności Gminnego Centrum Kultury w Małej Nieszawce za rok 2019 (druk nr 8). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 6, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 6 

Grzegorz Dombrowski, Mieczysław Kociucki, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Rafał 

Szulc, Arkadiusz Wyrzykowski. 

PRZECIW: 8 

Aniela Grela, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, 

Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska. 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy odrzuciła sprawozdanie z działalności 

Gminnego Centrum Kultury w Małej Nieszawce za rok 2019 większością głosów.  

 

d ) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 9) 

Kier. Referatu Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji Ewa Kucharska – przedstawiła 

sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 

rok 2019.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.    

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

pozytywnie sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego za rok 2019.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Arkadiusz Wyrzykowski – zapytał, czy wiadomo o ile wzrosło obciążenie budżetu 

gminy w związku z rozporządzeniem o zwiększeniu wydatkowania na oświatę.  

Kier. Referatu Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji Ewa Kucharska – 

odpowiedziała, że jeżeli chodzi o subwencję oświatową na 2020 rok, gmina otrzyma 

4 852 519 zł.  Kwota ta uwzględnia podwyżki dla nauczycieli od września 2020 r.  

w wysokości 6 % oraz skutki podwyżek wdrożonych od 1 września 2019 r. Wydatki w dziale 

oświata i wychowanie na ten rok będą wynosiły 9 581 017 zł.   

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie sprawozdania 

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za rok 

2019 (druk nr 9). 

 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ:1 

Jadwiga Szczygielska 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy zatwierdziła sprawozdanie z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 

szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za rok 2019 większością 

głosów.  

 

 



Ad. 5 

Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 10) 

Kierownik GOPS Magdalena Żbikowska – przedstawiła ocenę zasobów pomocy 

społecznej za 2019 rok.   

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.    

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała przedstawiony dokument.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie oceny 

zasobów pomocy społecznej za 2019 rok.  (druk nr 10). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał 

Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz 

Wyrzykowski. 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy zatwierdziła ocenę zasobów pomocy 

społecznej za 2019 rok jednogłośnie.  

 

Przewodnicząca Rady zarządziła 15 minut przerwy w obradach.  

Po przerwie Przewodnicząca Rady wznowiła obrady.  

 

Ad. 6 

a ) Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za 2019 rok. (druk 11)  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Mieczysław Kociucki 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności 

Komisji Rewizyjnej za 2019 rok większością głosów.  

 

b ) Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2019 rok.   

(druk 12)  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał 

Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz 

Wyrzykowski. 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności 

Komisji Rewizyjnej za 2019 rok jednogłośnie.   

 

c ) Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 

Ochrony Środowiska i Inwestycji za 2019 rok. (druk 13)  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, 

Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, 

Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

Aniela Grela, Jadwiga Szczygielska 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności 

Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony środowiska i Inwestycji za 2019 rok 

większością głosów.  

 

d ) Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu za 

2019 rok. (druk 14)  

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA: 11 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, 

Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3 

Mieczysław Kociucki, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności 

Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu za 2019 rok większością głosów.  

 

e ) Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Statutowo-Regulaminowej za 2019 rok. 

(druk 15)  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Mieczysław Kociucki 

NIEOBECNI:1 

Aleksandra Rębacz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności 

Komisji Statutowo-Regulaminowej za 2019 rok większością głosów.  

 

Ad. 7 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Streich– poinformowała, że Komisja 

spotkała się w dn. 28 kwietnia w celu opiniowania materiałów na sesję. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Wioletta Szymańska– 

poinformowała, że Komisja nie spotykała się pomiędzy sesjami.  

Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska 

i Inwestycji Małgorzata Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że Komisja spotkała się w 

dn. 28 kwietnia  w celu opiniowania materiałów na sesję. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Alina Sobecka – 

poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 28 kwietnia w celu opiniowania materiałów na 

sesję, oraz 30 kwietnia w sprawie otwarcia przedszkoli na terenie Gminy Wielka Nieszawka. 

Członek Komisji Statutowo-Regulaminowej Wioletta Szymańska – poinformowała, że 

Komisja spotykała się w dn. 28 kwietnia w celu opiniowania materiałów na sesję.  

 



Ad. 8 

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację z realizacji uchwał podjętych na XIX sesji 

Rady Gminy, która odbyła się w dn. 25 lutego 2020 roku.  

 

Ad. 9 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Ireneusz Śmiechowski - poinformował, że 28 kwietnia 2020 roku zostało podpisane 

porozumienie koalicyjne pomiędzy klubami radnych: „Wspólne Gniazdo”, „Nasza 

Przyszłość” i radną Aliną Sobecką. Celem porozumienia jest kontynuowanie rozwoju Gminy 

Wielka Nieszawka, poprawa jakości życia mieszkańców oraz zapewnienie stabilności 

finansowej Gminy.   

Radna Aniela Grela – powiedziała, że 24 marca 2020 roku otrzymała odpowiedź na wniosek 

formalny dotyczący porównania zatrudnienia w Urzędzie Gminy za październik 2018 r. i 

październik 2019 r. Zapytała czy są przeciwskazania by następna sesja Rady Gminy odbyła 

się tradycyjnie, w trybie stacjonarnym. Czy jest stanowisko Rady Gminy w sprawie przyjęcia 

zadań inwestycyjnych na 2020 rok ?    

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że w styczniu tego roku odbyło się posiedzenie 

Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji, na którym 

radni dyskutowali o inwestycjach które mają zostać zrealizowane w bieżącym roku.   

Radna Katarzyna Streich - zaznaczyła, że na posiedzeniu Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji w dniu 3 stycznia 2020 r. rozmawiano o 

inwestycjach które nie zostały naniesione na harmonogram inwestycji, który opublikowany 

jest na Biuletynie Informacji Publicznej. Protokół z  posiedzenia Komisji nie jest zgodny z 

zagadnieniami które zostały tam przyjęte.   

Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała czy protokół z posiedzenia Komisji został złożony 

do Urzędu Gminy.  

Radna Jadwiga Szczygielska – odpowiedziała, że protokół jest złożony w biurze Rady 

Gminy. Był przekazany na komisji do wglądu, w celu wniesienia uwag przez członków 

komisji.   

Radny Mieczysław Kociucki – zapytał z kim ustalane było przeprowadzanie kontroli przez  

Komisję Rewizyjną w Urzędzie Gminy.  

Radna Katarzyna Streich – powiedziała, że przeprowadzenie kontroli wynika z przyjętego 

planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok. Zakres kontroli ma obejmować prawidłowość 

wykonania inwestycji budowy placu zabaw przy ulicy Leśnej w Małej Nieszawce oraz 

zasadność przeprowadzenia modernizacji oczyszczalni ścieków.  

Radny Ireneusz Śmiechowski – zapytał wójta czy został złożony wniosek o dofinansowanie 

dróg gminnych.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że obecnie nie ma żadnego naboru z Funduszu 

Dróg Samorządowych. Zastanawia się nad złożeniem wniosku do Urzędu Marszałkowskiego 

na dofinasowanie dróg które służą m.in. dojazdowi do pól rolnych.  

Radna Aniela Grela - zapytała czy Gmina ma przygotowane jakiekolwiek projekty na 

możliwość pozyskania funduszy zewnętrznych.   

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że zrobiony jest projekt na ulicę Ogrodową w 

Cierpicach, oraz rewitalizację budynku po Leśnym Ludku. 



Radna Aniela Grela – zapytała czy Gmina jest przygotowana na wzmożony ruch w związku 

z remontem mostu drogowego w Toruniu.  

Radny Marcin Sobiech – odniósł się do tematu nielegalnego wywozu śmieci na terenie 

gminy. Czy jest pomysł aby temu zapobiec, np. poprzez montaż foto pułapek ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki – stwierdził, że w ostatnim czasie diametralnie zwiększyła się 

ilość podrzucanych śmieci, a także kradzieży i włamań. Gmina zamierza zakupić kamery, 

bądź foto pułapki. 

Radny Ryszard Kryszewski – poruszył temat problemu nawierzchni ulicy Dybowskiej. 

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że w najbliższym czasie gmina zajmie się tym 

problemem.  

Radna Katarzyna Streich – złożyła wniosek dotyczący wystosowania przez Wójta Gminy 

Wielka Nieszawka pisma do Wód Polskich z prośbą o zamknięcie śluzy na kanale, w celu 

podniesienia poziomu wody w gminnym kanale. Zapytała czy stanowisko do spraw 

inwestycji, czyli harmonogram przyjęty do zadań inwestycyjnych, musi być przegłosowany 

przez Radę Gminy.  

Radca prawny – powiedziała, że inwestycje są podejmowane w ramach budżetu. Decyzję na 

co wydać pieniądze z budżetu podejmuje wójt po konsultacjach z radą.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – poinformował, że wystosował pismo do Wód Polskich w 

sprawie gminnego kanału.  

Radna Jadwiga Szczygielska – zapytała odnośnie kwestii nieotwarcia przedszkoli na terenie 

gminy, czy były prowadzone rozmowy z rodzicami na temat potrzeby zapewnienia opieki 

dzieciom w czasie pandemii ? Poprosiła o zwrócenie uwagi na jakość kupowanego materiału 

do utwardzania dróg.   

Wójt Krzysztof Czarnecki – odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i 

Sportu z dyrektorami jednostek oświaty, zdecydowana większość była za tym by nie otwierać 

tego typu placówek z uwagi na rozprzestrzeniającego się wirusa. Wpłynęło pismo od rady 

rodziców by nie otwierać przedszkoli.  

Radny Mieczysław Kociucki – zapytał jak wygląda sytuacja z ulicami: Gajową, Ogrodową, 

Rzemieślniczą wzdłuż torów. Poprosił o zorganizowanie spotkania Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji w związku z tym 

tematem. 

Radna Alina Sobecka – powiedziała, że w tej chwili są przygotowywane zasady i kryteria 

pracy przedszkoli. 

Przewodnicząca Rady – zapytała o pismo, które wpłynęło od mieszkańców ulicy 

Rzemieślniczej do Rady Gminy, czy w związku z tą sprawą podjęto jakieś działania ?  

Wójt Krzysztof Czarnecki – zostało uzgodnione, że mieszkańcy napiszą wspólne pismo  

w sprawie warunków przejęcia tej drogi, określając oczekiwania względem gminy. Do 

Urzędu Gminy takie pismo jeszcze nie wpłynęło.  

Przewodnicząca Rady – zapytała jak wygląda sprawa przyłącza wodno-kanalizacyjnego na 

ulicy Liliowej.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – gmina wydała już warunki techniczne podłączenie do tej sieci. 

Nastąpi ono gdy gmina będzie w posiadaniu działek na których będzie wykonywane 

przyłącze.   



Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła o zwołanie w trybie pilnym posiedzenia Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji, aby jeszcze raz 

omówić inwestycję na ten rok, sprawdzić jakie są obecnie realizowane. Powiedziała, by na    

następnej sesji przedstawić stanowisko Rady Gminy w sprawie inwestycji na 2020 rok.    

Radny Arkadiusz Wyrzykowski – powiedział, że sporządził protokół z posiedzenia Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji. Na komisji radni 

przegłosowali te propozycję, wprowadzając też swoje poprawki. Protokół został później 

przesłany do referatu inwestycji. Wszyscy członkowie komisji zapoznali się z tym 

protokołem.  

Przewodnicząca Rady – zapytała radnego p. Wyrzykowskiego o powody zmiany na 

stanowisku Przewodniczącego Rady. Powiedziała, że na sporządzanym protokole radny nie 

naniósł zmian.  

Radna Aniela Grela – wyraziła nadzieję, że jest to ostatnia sesja w trybie online. Poprosiła 

by następna sesja odbyła się w trybie stacjonarnym dla lepszego odbioru.  

 

Ad.10 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Tarkowska podziękowała zebranym za wzięcie udziału w 

XX sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknęła obrady. 

 

 

 

Protokołował:                                                            Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Filip Murawski                                                                     (-) Ewa Tarkowska 

 

 


